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Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur 
Datum: 6 juli 2023, gemeentehuis De Wolden. 
 
Aan-/afwezig:  

☒ N. Houwing (Aa en Hunze)   ☐ M. Rasker (Assen) 

☒ J. Hartsuiker (Borger-Odoorn)    ☒ E. Holties (Coevorden)   

☒ G. Hempen-Prent (voorzitter, De Wolden) ☒ P. Schrik (Emmen) 

☒ J. Westendorp (Hoogeveen)   ☐ R. van Ulzen (Meppel) 

☒ J. Schipper (Midden-Drenthe)   ☒ J. Darwinkel (Noordenveld)   

☒ J. van Weperen (Ooststellingwerf)  ☒ H. de Graaf (Tynaarlo) 

☒ J.T. Boonstra (Westerveld)   ☐ H. Brink (provincie Drenthe) 

☒ D.B. Dijkstra (Recreatieschap Drenthe, directeur) ☒ R. Stam (Recreatieschap Drenthe, notulist) 
 

☐ - Afwezig 

☒ - Aanwezig 

 
Gasten:  
 M. Antonissen (stagiair, agendapunt 9), J. Wibier (agendapunt 10)   

 

 

1. Opening 

De voorzitter, mevrouw Hempen, opent de vergadering en heet eenieder welkom. Vanwege enkele 
wisselingen in het bestuur volgt een kort voorstelrondje. De heer Dijkstra heeft Bas Luinge telefonisch 
gesproken en doet allen de groeten van hem. Mevrouw Hempen geeft aan dat het DB besloten heeft 
voorlopig de kleinere bezetting te handhaven. 
 

2. Verslag van de vergadering van het Dagelijks bestuur van 22 maart 2023 
De heer De Graaf doet navraag naar de laatste passage. SBB geeft aan dat de financiering recreatieve 
voorzieningen onder druk staat. De heer De Graaf vraagt het Recreatieschap om waakzaam te zijn 
voor het verminderen van de toegankelijkheid van natuurgebieden.  
De heer Hartsuiker geeft mee dat het aantal fietsbewegingen toeneemt met daarnaast ook bredere 
voertuigen. Belangrijk om, samen met de provincie, in gesprek te blijven met de TBO’s. De heer 
Dijkstra geeft aan dat een projectgroep “fietspad van de toekomst” hier aandacht voor heeft. In het 
najaar wordt een grote(re) oploop georganiseerd. Onderwerp is o.a. “hoe blijven we fietsprovincie nr. 
1 in Nederland”.  
De heer Van Weperen geeft mee dat de TBO’s bepaalde opvattingen hebben t.a.v. stiltegebieden. 
Belangrijk is dat er een goede balans is en blijft tussen beleving/ genieten/ respecteren stilte.  De heer 
Dijkstra geeft aan dat er 2 gebieden zijn met de stiltegebied; Drents-Friese Wold en Hart van Drenthe 
(de heer Van Weperen vult dit aan met Fochteloërveen); deze zijn zonder bewegwijzering. Speerpunt 
van het Recreatieschap is het toegankelijk houden van natuurgebieden.  
Zonder op- en/of aanmerkingen wordt het verslag ter kennisname aangenomen. 
 

3. Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur van 13 april 2023 
De heer Dijkstra geeft, n.a.v. het verslag, een update betreffende New Nexus. Deze partij heeft de 
routeapp ontwikkeld en het onderhoud opgezegd. Momenteel vinden gesprekken plaats tussen New 
Nexus en Knowlodgy. Bekeken wordt of zij de routeapp in soortgelijke software kunnen aanbieden en 
tegen welke condities. De heer Dijkstra zal hier in een volgende vergadering een update over geven. 
Zonder op- en/of aanmerkingen wordt het verslag vastgesteld.  
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4. Ingekomen stukken en mededelingen: 

De heer Westendorp deelt mee dat de accountant van het Recreatieschap (UNP te Assen) éénzijdig de 
dienstverlening wil beëindiging. Reden is personele mankracht (gebrek daaraan). - - Het 
Recreatieschap had een driejarig contract waarvan het eerste jaar is verstreken. Gesprekken zijn 
gaande omtrent een correcte beëindiging, een financiële tegemoetkoming en het opstarten van de 
zoektocht naar een nieuwe dienstverlener. De heer De Graaf beaamt dat het een brede ontwikkeling 
is, gebrek aan vakkundig personeel. 
De heer Dijkstra geeft aan dat: 

• het uitrollen van het wandelknooppuntennetwerk voorspoedig verloopt; 

• 13 september de bestuursexcursie op het programma staat; we zullen ontwikkelingen in de 
sector gaan bekijken in Overijssel; een goed moment voor kennisuitwisseling en het elkaar 
onderling spreken; ook aanbevolen aan de raadsleden; 

• Het RET-DGH (dagattracties/groepenaccommodaties/horeca) is van start gegaan. Na de 
zomervakantie zal hier extra publiciteit voor komen d.m.v. een flyer en social media; 

• Hospitality pact voor horeca/leisure sector loopt; bedoelt om samenwerking te 
vergemakkelijken en aan te jagen om te komen tot een duurzame arbeidsmarkt. 

• Vanuit het DB is een brief ter kennisname gestuurd naar Gedeputeerde Staten t.b.v. het 
DPLG; de AB leden hebben hier een afschrift van ontvangen. 

• De Wet op de GR is gewijzigd; de griffierskring is i.s.m. het VDG bezig een stappenplan te 
ontwikkelen om de wijzigingen en verwerking daarvan voor te bereiden. De wijzigingen 
bieden deels een keuzemogelijkheid, t.w. een evaluatie en een klankbordgroep raadsleden. 
We hopen dat het voorstel rekening houdt met de aard en omvang van de betreffende GR. 

 
5. Jaarverslag en jaarrekening 2022 

De heer Westendorp (penningmeester) geeft aan dat het verslag inhoudelijk vorige vergadering is 
besproken. Tot nu toe zijn er geen zienswijzen van de deelnemende gemeenten ontvangen. De heer 
Schipper meldt daarbij dat gemeente Midden-Drenthe vanavond de raadsvergadering gepland heeft 
waarbij deze stukken behandeld zullen worden. 
Onder voorbehoud van de behandeling van de stukken in gemeente Midden-Drenthe worden beide 
stukken vastgesteld. 
 

6. Begroting 2024 
De heer Schipper meldt hier dezelfde mededeling als bij agendapunt 5. De heer Holties geeft aan dat 
de raad de complimenten heeft uitgesproken t.a.v. de structuur/ rust/ duidelijke uiteenzetting van de 
stukken. De heer Schipper vult daarbij aan dat de stukken als voorbeeld genoemd kunnen worden met 
het oog op de stukken van andere GR’en.  
 

7. Terugblik Strategische sessie 13 april 
Via een PowerPointpresentatie doet de heer Dijkstra verslag. De sessie is een terugblik (evaluatie) en 
een vooruitblik (welke werkzaamheden zou het RSD moeten oppakken, wat niet). Algemeen beeld is 
dat het RSD wordt ingezet op de juiste plekken. Ontwikkelen en up-to-date houden routestructuren, 
beleidsondersteuning, lobby, uitvoeren projecten, beheer fonds.  
Ter sprake komt de vraag vanuit MTB-verenigingen. Zou het RSD niet de routes in eigendom kunnen 
nemen. Hierop wordt aangegeven dat ook aansprakelijkheid hierbij een belangrijk item is. Kunnen en 
willen vrijwilligersorganisaties die aansprakelijkheid wel aan? 
Mevrouw Hempen geeft aan dat het RSD zou moeten bekijken hoe elders in het land dit is opgelost. 
Daarnaast zouden we moeten bekijken of het juridisch mogelijk is om eigenaar te zijn van een route. 
Het RSD gaat met deze vraag aan de slag. Verder zullen we tijdens de excursie (waar raadsleden bij 
aanwezig zijn) melding maken van deze strategische sessie/evaluatie. 
 

8. Klankbordgroep “Duurzaamheid en Circulariteit” 

In de strategische sessie is ook aandacht besteed aan het al dan niet acteren van het RSD op gebied 
van duurzaamheid. Hierin is aangegeven dat we vooral moeten werken aan kennisdeling, inspiratie en 
niet zelf een programma moeten opzetten. In januari is een bijeenkomst “energieneutraal” 
georganiseerd. Hierin kwam een mix van sprekers (IBDO, energiefonds, 3 tal ondernemers) aan bod 
met hun ervaringen. De belangstelling was groot (140 deelnemers) en ook uit de evaluatie kwam dat 
men het een belangrijk thema vindt waar men graag m.n. praktijkvoorbeelden van elders belangrijk 
vindt. Aanvullend is in april een middag georganiseerd rond “circulair”. Na afloop is de vraag gesteld of 
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ondernemers willen meedenken in een zgn. klankbordgroep. Doel van deze groep is enerzijds 
kennisdeling onderling (bedrijven die al stappen gezet hebben in duurzaamheid) en anderzijds ophalen 
van informatie over wat we “als overheid” juist moeten doen of juist niet.  
Inmiddels is een eerste klankbordbijeenkomst geweest bij De Blauwe Haan (20 deelnemers); 
wederzijds interessant en inspirerend. Na de zomerperiode zullen nog een 3-tal klankbordbijeenkomst 
georganiseerd worden. In de vergadering wordt aangegeven dat we graag een bestuurlijke 
kopman/vrouw willen koppelen aan de klankbordgroep zodat we ook doeltreffender stappen kunnen 
zetten. De heer Hartsuiker geeft aan hier zich aan te willen koppelen (hij heeft ook duurzaamheid in de 
gemeentelijke portefeuille). Zijn aanbod wordt graag aangenomen. 
 

9. Presentatie afstudeeropdracht  

Stagiaire Merel Antonissen heeft de afgelopen periode het vrijwilligersbeleid binnen het RSD bekeken. 
Doel was om goed beeld te krijgen over de ideeën die leven bij de vrijwilligers, hun beleving van hun 
‘werk’ en verbeterpunten boven tafel te krijgen. Algemene conclusie is dat de vrijwilligers met goed 
gevoel hun bijdrage leveren aan het onderhouden van routestructuren van het RSD. Grote 
betrokkenheid. Enkele verbeterpunten die naar voren kwamen is dat een deel graag herkenbaar het 
veld in wil kunnen gaan. Inmiddels zijn hesjes beschikbaar gesteld waar het logo van het RSD op staat 
vermeld. Ook zijn ideeën tussen coördinatoren onderling uitgewisseld.  
We bedanken Merel voor haar tijd en inzet, kunnen de opgehaalde kennis toepassen en zijn blij met 
het eindresultaat.  
 

10. Vitale Vakantieparken 

De heer Wibier (programmamanager) geeft inzicht in de stand van zaken van het programma. Vorig 
jaar heeft een tussentijdse evaluatie plaatsgevonden. Het REX-programma is omgezet naar het 
uitblinkers-programma.  
Eind 2024 loopt het huidige programma af. Momenteel wordt provinciaal vorm gegeven aan het DPLG 
en spelen zaken als stikstof(beperkingen). Belangrijk is om alert te zijn en R&T een plek te geven in het 
DPLG/ PPLG. Meer aandacht voor R&T is van groot belang.  
De taskforce heeft inmiddels kennis over verschillende onderdelen (bevorderen ondernemerschap, 
transformatie, revitalisering, naober). Mevrouw Houwing vraagt of gemeenten nu een soort 
keuzemenu hebben om gericht inzet af te nemen. Idee is dat gemeenten volgens een bepaalde 
berekeningssystematiek bijdragen aan het programma en evt. tegen extra betaling specifieke 
ondersteuning kunnen afnemen.  
De heer Wibier maakt nog melding van de onlangs van minister De Jonge ontvangen brief (inzake 
handhaving permante bewoning recreatiewoningen). VVP heeft, middels een persbericht, de brief van 
minister voorzien van de benodigde context. 

 
11. Rondvraag 

De heer Boonstra meldt een project van gemeente Steenwijkerland; deelfietsen. Hierbij kunnen 
electrische fietsen worden gehuurd die bij een andere locatie weer kan worden ingeleverd. Deze zgn. 
“hubs” zitten bij een toeristische locatie. Er komen ook hubs in gemeente Westerveld.  
Mevrouw Hempen vraagt of dit initiatief los staat van de zgn. fietstransferia die in Drenthe ook 
aanwezig zijn; dat is inderdaad het geval. Idee wordt geopperd om projectleider bij een volgend AB -
vergadering uit te nodigen om zijn kennis te delen. 
 
Verder geeft de heer Dijkstra aan dat gedeputeerde Henk Brink een afscheidscadeautje zal worden 
aangeboden namens de deelnemers van het Algemeen Bestuur. 

 
12. Sluiting 

De voorzitter dankt eenieder voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering.    

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van 12 oktober 2023 
                                                                                                    
(vice)Voorzitter     Directeur  
G. Hempen- Prent    D.B. Dijkstra  
                      
  
------------------------    -------------------------  


